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توپ برجام در زمین غرب

  انتقال ۶ زندانی ایرانی
 از ارمنستان

معاون حقوق بشر و امور بین الملل وزیر 
دادگستری گفت: ۶ نفر از ایرانیانی که در 
ارمنستان به علت همراه داشتن موادمخدر 
و انواع قرص های ممنوعه زندان بودند، برای 
گذراندن بقیه دوران محکومیت به زندان های 
داخل ایران منتقل شدند. فتاح احمدی روز 
سه شنبه افزود: این انتقال، یازدهمین مرحله از 
انتقال محکومان ایرانی از ارمنستان است که بعد 
از لازم الاجرا شدن موافقت نامه انتقال محکومان 
میان دو کشور عصر دوشنبه )۱۴شهریور( از 
طریق فرودگاه امام »ره« به ایران منتقل شدند. 
رئیس کمیته انتقال محکومان کشور تصریح 
کرد: کمیته انتقال محکومان، در جهت حمایت 
از ایرانیان محبوس در خارج از کشور و دسترسی 
آسان خانواده های محکومان به آنان از گذشته 
فعالیت های مستمر خود را آغاز کرده و تاکنون 
نزدیک به دو هزار محکوم ایرانی در زندان های 
خارج از کشور را برای گذراندن ادامه حبس به 

کشور منتقل کرده است. 

 روزانه تا ۹۰ هزار زائر 
از مرز مهران عبور کرده اند

نماینده مردم ایلام در مجلس شورای 
اسلامی به فراهم شدن کامل تمهیدات برای 
عبور زائران اربعین از مرز مهران خبر داد و 
گفت: طی روزهای گذشته تا ۹۰ هزار زائر از 
مرز مهران عبور کرده اند و حدود ۷۰درصد 
تردد زائران اربعین از این مرز است. علی اکبر 
بسطامی در رابطه با وضعیت تمهیدات در نظر 
گرفته شده برای تردد زائران در مرز مهران 
در آستانه مراسم پیاده روی اربعین بیان کرد: 
دولت تلاش های بسیار زیادی در سطح کشور 
انجام داده است تا وزارتخانه ها و سازمان ها 
تردد زائران را در راه های زمینی و جاده های 
مواصلاتی تسهیل کنند و از سمت ایلام به 
مهران کار شده و بار ترافیکی در زمین تقریبا 
مدیریت شده است. وی با بیان اینکه در ایام 
اربعین پیک ترافیک را خواهیم داشت، تصریح 
کرد: از مهران تا مرز تمهیدات لازم برای تردد 
زوار فراهم شده است. همچنین در رابطه با 
پارکینگ در شهرهای مهران و ایلام پیش 
بینی هایی انجام گرفته و مکان هایی به شکل 
تفرجگاه در نظر گرفته شده تا بتوانند سرریز 

ترافیک را در مسیر ایلام به مهران حل کنند. 

واکنش اولیانوف به اظهارات 
مشاور تیم مذاکره کننده ایران

در  وین  مذاکرات  در  روسیه  نماینده 
صفحه توییترش به اظهارات اخیر مشاور تیم 
مذاکره کننده ایران در مذاکرات وین درباره 
موضع گیری تازه اتحادیه اروپا درباره روند 
مذاکرات واکنش نشان داد. میخائیل اولیانوف 
درباره اظهارات اخیر مشاور تیم مذاکره کننده 
ایران که در واکنش به اظهارات مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا و هماهنگ کننده مذاکرات 
وین درباره تحولات اخیر مذاکرات احیای توافق 
هسته ای بود، در صفحه توییترش نوشت: واضح 
است که ایران راه گریز و ابهامات را نخواهد 
پذیرفت. من مطمئن نیستم که اتحادیه اروپا 
فراموش کرده باشد چه کسی مسئول وضعیت 
فعلی است. اولیانوف ادامه داد: به رغم ماهیت 
پیچیده روابط بین المللی، شرکت کنندگان در 
مذاکرات وین، تا کنون توانایی واقع بین بودن را 

از خود نشان داده اند. 

 اعطای یارانه ارزی 
به رانتخواران

عضو شورای مرکزی فراکسیون انقلاب 
مجلس شورای اسلامی گفت: دولت روحانی با 
تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی به تامین کالاهای 
اساسی، هزار و ۲۵۰ هزار میلیارد تومان یارانه 
ارزی از جیب مردم به رانتخواران پرداخت 
کرد، اما دولت سیزدهم این یارانه را سر 
سفره مردم آورد. علی اکبر علیزاده با اشاره به 
بدهی های سنگین دولت دوازدهم، گفت: 
یک نمونه از این بدهی ها، بدهی ۳۳۰ هزار 
میلیارد تومانی دولت به بانک ها و از جمله 
بانک مرکزی بود. دولت روحانی نه تنها یک 
سرزمین سوخته را تحویل دولت سیزدهم داد 
بلکه این زمین را مین گذاری کرده بود تا دولت 
جدید نتواند کارهای خود را به پیش ببرد. 

 زاهدی وفا گزینه مناسبی برای 
وزارت کار است

یک عضو شورای مرکزی فراکسیون انقلاب 
اسلامی، محمدهادی زاهدی وفا را گزینه 
مناسب و شایسته ای برای وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی دانست. محمدرضا میرتاج الدینی 
اظهار کرد: در دیداری که با آقای زاهدی وفا 
داشتم، ایشان را فردی اقتصادی، متین، دارای 
ایده و خوش فهم دیدم که آشنایی به مسائل 
اقتصادی و مشخصا موضوع هدفمندی یارانه ها 
دارد. این عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
ادامه داد: با توجه به اینکه آقای زاهدی وفا قبلا 
در موضوع هدفمندی یارانه ها کار کرده، برخی 
ملاحظات درباره تعیین و شیوه دهک بندی ها 
را به او گفتم و ایرادات را پذیرفت که باید اصلاح 
شود لذا با عنایت به تمامی این موارد ایشان 
فردی مناسب برای وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی است. 

کــوتــــاه

برجام مساله ای است که مورد نیاز طرفین مذاکره است 
و هم اروپایی ها نیازمند به برجام و کاهش تنش و امنیت 
جریان انرژی از خلیج فارس هستند و هم آمریکایی ها این 
را یک حداقلی می دانند که  به قول خودشان از پیشرفت 
هسته ای ایران جلوگیری کنند و رضایت ائتلاف عبری-  
عربی را نیز به نحوی جلب کنند و به دنبال تنش آفرینی 
نباشند. از طرف دیگر برجام برای ایران نیز گشایش هایی را 
ایجاد خواهد کرد. هم از نظر اینکه ایران بتواند نفت خود را 
بفروشد و هم اینکه از درآمد حاصل از این فروش استفاده 
بهینه را ببرد. اما پرسش اینجاست که چرا به رغم این 
نیازها برجام به سرانجام نمی رسد و به رغم آمد و رفت ها 
و فرستادن پیغام پسغام های رد و بدل شده میان دو طرف 
هنوز هیچ نتیجه ای حاصل نشده است؟ به نظر می رسد 
یکی از مسائل مهمی که در این میان باعث شده تا طرفین 
هنوز نتوانند به نقطه ای مشترک برای توافق برسند 
مسائلی است که در رابطه با پادمان و پرونده هسته ای 
ایران سابق بر این مطرح بوده که دیگر نباید مطرح شود 
چرا که در زمان انعقاد خود برجام یک بار برای همیشه این 
پرونده بسته شده و باز کردن دوباره این پرونده چندان 
صحیح نیست. آژانس نیز تمام مانیتورینگ و بازرسی ها 
را به حداکثر انجام داده و لذا مسائلی که کهنه است و به 
سال های گذشته مربوط می شود مباحث کهنه ای که باید 
از برجام حذف شود و دستمایه بحث و امتیازگیری قرار 
نگیرد. هر چند که آمریکایی ها به ادعای خودشان آژانس 
را نهادی مستقل می دانند که کار خود را انجام می دهد 
و عملکردش ربطی به مذاکرات احیای برجام ندارد. اما 
ایران فعلا بر روی این موضع پافشاری می کند چرا که 
ایران در این اوضاع و احوال تا حدودی توانسته نفت خود 
را به فروش برساند و از راه های مختلفی پول آن را به داخل 
بیاورد. لذا ایران از این فرصت که اروپا و غرب درگیر مساله 
کمبود انرژی است استفاده می کند و تا حد امکان نفت 
خود را در بازار به فروش می رساند. از همین جهت است که 
اگر به هر دلیلی توافق به انجام نرسید ایران همین روال را 
که تاکنون داشته ادامه خواهد داد و با فروش نفت خود و 
متمایل شدن به شرق بر موضع خود در باب پادمان خواهد 
ایستاد. و توپ برجام در زمین غربی هاست و آنها هستند 

که باید تصمیم گیری کنند. 

گفت:  قضائیه  قوه  رئیس  ملی:  آرمان   
برخلاف شایعه رواج یافته مبنی بر عدم پیگیری 
سرقت های زیر ۲۰ میلیون تومان، باید این 
موضوع را تاکید و تبیین کرد که هر نوع سرقتی، 
توسط دستگاه قضائی مورد پیگیری قرار می گیرد. 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای مجدداً 
تصریح کرد که برخلاف شایعه رواج یافته مبنی بر 
عدم پیگیری سرقت های زیر ۲۰ میلیون تومان، 
باید این موضوع را تاکید و تبیین کرد که هر نوع 
سرقتی، توسط دستگاه قضائی مورد پیگیری قرار 
می گیرد، دادسرا موظف به پیگیری قضائی در 
این خصوص است و صرفاً به موجب قانون مصوب 

مجلس در سال ۹۹، سرقت های زیر ۲۰ میلیون 
تومان، آن هم تحت شرایطی خاص، در زمره 
جرائم قابل گذشت قرار می گیرند. رئیس دستگاه 
قضا در بازدید از شعبه دیگری در دادسرای ویژه 
سرقت، پرونده ای را به صورت موردی، مطالعه 
کرد؛ در پرونده مزبور، شاکی خصوصی از شکایت 
خود علیه فرد سارق صرفنظر کرده بود و سارق 
مذکور نیز پس از محاکمه توسط دستگاه قضائی 
و محکوم شدن، از شرایط مقرر در قانون برای 
آزادی از زندان برخوردار بود؛ بدین معنا که 
»هم شاکی خصوصی او رضایت داده بود«، »هم 
مال مسروقه، بهایی کمتر از ۲۰ میلیون تومان 

داشت« و هم »محکوم علیه فاقد سابقه مؤثر 
کیفری بود«؛ رئیس قوه قضائیه در همین راستا 
پس از مطالعه موردی پرونده گفت: وقتی شاکی 
خصوصی رضایت می دهد و شرایط مقرر در قانون 
برای آزادی محکوم علیه از زندان وجود دارد، 
عده ای می گویند چرا فرد سارق آزاد شد؟! دستگاه 
قضائی در این موارد خاص، وفق قانون عمل 
می کند. رئیس قوه قضائیه البته به این نکته نیز 
مجددا تاکید کرد که دستگاه قضائی در رسیدگی 
به جرائم و سرقت هایی که منجر به تهدید امنیت 
روانی جامعه می شود و مجازات عاملین چنین 
جرائم و سرقت هایی، بدون اغماض و در نهایت 
قاطعیت عمل خواهد کرد و تا آنجا که قانون 
اجازه می دهد هیچگونه ارفاقی برای مرتکبان 
این جرائم قائل نخواهد شد. محسنی اژه ای در 
شعبه دوم بازپرسی دادسرای ویژه سرقت، در 
جریان جزئیات پرونده ای قرار گرفت که طبق 
مفاد آن، ۴ فرد زورگیر با ورود به یک آرایشگاه و 
با سلاح سرد، اقدام به سرقت پول و طلای افراد 
حاضر در آن آرایشگاه کردند که هر ۴ نفر آنها 
ظرف ۲۴ ساعت دستگیر شدند و کیفرخواست 
آنها به اتهام محاربه نیز صادر شده است.  رئیس 
دستگاه قضا تصریح کرد: زمانی نحوه عمل و اقدام 
ما تأثیرگذار خواهد بود که هم بتوانیم از وقوع 
جرائم پیشگیری کنیم و هم با برخورد بازدارنده 
قانونی با مجرمان، امنیت روانی شهروندان را 

تضمین کنیم.  

 آرمان ملی-  روند احیای برجام تا کنون به 
نحوی سینوس وار پیش رفته و طرفین به نوعی 
کج دار و مریز در مواضع خود عمل کرده اند. چه 
اینکه اگر تا چند روز گذشته امیدواری هایی 
نسبت به مواضع سازنده طرفین در راستای 
رسیدن به توافق مشاهده می شد و این انتظار 
می رفت که با توجه به آنکه شرایط به نحو مطلوبی 
پیش برود؛ اما طی روزهای گذشته شاهد اعلام 
مواضعی از سوی غربی ها به خصوص آمریکایی ها 
بوده ایم که شرایط احیای برجام را به طور کل 
تغییر داده است. از طرفی واژه غیر سازنده که از 
سوی غربی ها نسبت به پاسخ ایران مطرح شده 
موجب شده توافق در دست انداز قرار گیرد و به 
عبارتی نوعی شوک دوباره به طرفین وارد شود 
و حتی این گزاره مطرح گردد که با توجه به در 
پیش بودن انتخابات کنگره آمریکایی ها توافق را 
به بعد از ۱۷ آبان یعنی پس از انتخابات موکول 
کنند. که چندان دور از ذهن و بعید نیز به نظر 
نمی رسد هر چند که اروپایی ها نمی خواهند در 
سرمای پاییز و زمستان خود را بر سر برجام قمار 
کنند و معتقدند به هر نحوی این توافق باید هر 
چه زودتر به نتیجه برسد. گرچه که جوزپ بورل 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در آخرین 
اظهار نظر خود در خصوص احیای برجام گفته 
»متاسفم که می گویم امروز نسبت به قبل در 
مورد دستیابی به توافق اطمینان کمتری دارم.« 
اما هنوز هم بارقه های امیدی در طرفین برای 
احیای توافق وجود دارد و این امید می رود که 
در آینده ای نزدیک شاهد اعلام توافق باشیم 
به شرطی که طرفین عزم توافق داشته باشند 
و مسائل مختلف باعث بهانه آوردن در مسیر 

توافق نشود. 
 قطار مذاکرات در کدام ایستگاه است؟

بررسی و گفت وگو درباره ایده یا پیشنهاد 
جدید تروییکای اروپا، انگیزه دور جدید 
مذاکرات رفع تحریم ها بود که از ۱۳ مرداد 

سال جاری و در سطح معاونان و مدیران سیاسی 
وزیران خارجه کشورها در وین اتریش آغاز 
شد. متن پیشنهادی اروپا و آمریکا از سوی 
ایران مورد بررسی قرار گرفت، نتیجه این 
بررسی ها از طریق هماهنگ کننده مذاکرات 
به آمریکا ارسال شد، کاخ سفید پس از مطالعه 
پیشنهادهای ایران، متن پیش نویس خود را 
ارائه کرد و امروز با گذشت یک ماه از این تبادل 
پیش نویس ها، متن پیشنهادها و بررسی های 
ایران در پاسخ به متن پیش نویس توافق 
احتمالی رفع تحریم ها که از سوی اروپا و آمریکا 
ارائه شده بود، روی میز ایران وزارت خارجه 
آمریکاست. به گفته »ناصر کنعانی« سخنگوی 
وزارت امور خارجه، تیم کارشناسی جمهوری 
اسلامی ایران، پس از دریافت پاسخ آمریکا، آن 
را به  دقت مورد بررسی قرار داده و پاسخ های 
ایران پس از ارزیابی در سطوح مختلف، تدوین و 
پنج شنبه  شب )۱۰شهریور( به هماهنگ کننده 
تحویل داده شد. »ساموئل وربرگ« سخنگوی 
منطقه ای وزارت خارجه آمریکا هم از بررسی 
متن پیشنهادی ایران در زمان مناسب و پاسخ 
به آن از طریق واسطه اروپایی خبر داد. بلافاصله 
پس از ارسال متن پیشنهادی ایران، »وِدانت 
پاتل«، معاون سخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
در بیانیه ای مدعی شد که پاسخ تهران سازنده 
نبود.  آنچه مسلم است توافق با ایران با ۱+۴ و 
بازگشت آمریکا به برجام، در گرو یک تصمیم و 
اراده است و این تصمیم باید فارغ از فشارهای 
رژیم صهیونیستی در کاخ سفید اتخاذ شود. 
موضوعی که »محمد مرندی« از دیپلمات های 
نزدیک به تیم مذاکره کننده پس از ارسال 
پاسخ ایران، در توییتی به آن اشاره کرده و گفته 
است که حال زمان آن رسیده که تیم بایدن 
تصمیمی جدی بگیرد و اگر آمریکا تصمیم 
درست را بگیرد، توافق می تواند به سرعت به 
نتیجه برسد. اتخاذ این تصمیم اما در واشنگتن 

با اما و اگرهایی روبه روست، انتخابات کنگره 
آمریکا دو ماه دیگر برگزار می شود و به نوعی 
سرنوشت »جو بایدن« به این انتخابات گره 
خورده است. به اذعان نشریه پولتیکو؛ بسیاری 
از اعضای حزب جمهوری خواه آمریکا به شدت 
با هر گونه توافق با ایران مخالفند و باتوجه به 
برگزاری انتخابات میان دوره ای کنگره در پاییز 
سالجاری ممکن است دموکرات ها بخواهند از 
بحث طولانی درباره ایران اجتناب کنند. متغیر 
مهم دیگر اما واقعیت انکارناپذیر این دوره از 
مذاکرات است؛ ایران زیر فشار تحریم های 
آمریکا ایستاد و کارزار فشار حداکثری به 
منظور فروپاشی نظام جمهوری اسلامی به 
نتیجه نرسید، در طول یک سال گذشته، کشور 
معطل وین نماند و دولت با تمام دشواری کار 

را پیش برد. 
 زمستان اروپا

با گذشت یک ماه از تبادل پیش نویس های 
توافق بین ایران و غرب، کارزار رسانه ای آنها 
در تلاش است تا افکار عمومی ایران و جهان 
را به این نتیجه برساند که جمهوری اسلامی 
ایران متاثر از بحران انرژی در اروپا، چشم به راه 
زمستان است تا از حربه انرژی برای امتیازگیری 
استفاده کند! این موضوع درحالی از سوی 
غربی ها مطرح و از سوی برخی در داخل مورد 
تحلیل قرار می گیرد که واقعیات در میدان از 
موضوع دیگری حکایت دارد. الف( اصول مصرح 
ایران در زمستان سال گذشته همان اصولی است 
که در زمستان امسال و سال های آینده هم در 
تصمیمات وزارت خارجه جاری بوده است. ب( 
ایران در حال حاضر زیرساخت لازم برای تامین 
گاز اروپا و استفاده از این اهرم برای اثرگذاری 
بر تروییکای این قاره را در اختیار ندارد. پ( 
جمهوری اسلامی ایران برخلاف طرف های 
غربی هرگز از اهرم انرژی برای فشار به جهان 

استفاده نکرده است. 

»آرمان ملی« شرایط احیای برجام را بررسی می کند

موضع ثابت تهران در تابستان و زمستان گره توافق در پاسخ آمریکا

دیــدگــــاه
 از سازوکار های علمی استفاده کنید 

رئیس دولت سیزدهم در جایگاه رئیس قوه مجریه 
که طبق اصل ۱۱۳ قانون اساسی دومین مقام سیاسی و 
رسمی کشور پس از رهبری است، نیازمند افزایش سرمایه 
و  اعتماد اجتماعی خود و همکارانش است. به عبارتی 
پس از برگزاری انتخابات و رئیس جمهور شدن آقای 
رئیسی که بیش از یک سال از آن می گذرد، همه نگاه ها 
به کارنامه عملکردی دولت  ایشان در عرصه های گوناگون 
است. به طور طبیعی دولت سیزدهم و هر دولتی اگر دارای 
کارنامه عملکردی مستند و پرافتخاری باشد وجدان افکار 
عمومی با ملاحظه این دستاورد ها و عملکرد های مثبت 
به صورت طبیعی میزان اعتماد خود را به دولت افزایش 
داده و شخص آقای رئیس جمهور که  ریاست قوه مجریه را 
عهده دارد، حسب این قضاوت افکار عمومی که کمتر دچار 
خطا و اشتباه محاسباتی است؛ از جایگاه و منزلت و بالاتری 
برخوردار خواهد شد. در طول یکسال گذشته صرف نظر 
از اینکه بخشی از اقدامات مربوط به مدیریت بحران کرونا 
در دولت قبل صورت گرفته بود؛ میوه چینی این مدیریت 
بحران نصیب دولت آقای رئیسی شد؛ نظرسنجی های 
صورت گرفته نیز این عملکرد قابل قبول را به نام آقای 
رئیسی نشان می داد و اعتبار و سرمایه اجتماعی ایشان در 
نظرسنجی ها افزایش پیدا کرد. بلافاصله از آن مرحله و به 
موازات بروز و ظهور مسائل بسیار جدی در حوزه اقتصادی 
و به ویژه معیشتی برای مردمی که درآمد کمتری داشتند 
و در اثر افزایش تورم و افزایش قیمت ها،  قدرت خرید خود 
را از دست دادند، نمودار نظرسنجی ها  سیر نزولی پیدا 
کرد. از این رو طبیعی است که بخش فرهنگی و رسانه ای 
دولت که موظف است به اطلاع رسانی دقیق و رصد نقطه 
نظرات مردم است، به نحوی از جایگاه و موقعیت کلی 
دولت حفاظت کند. این دستگاه ها به ویژه در شرایطی 
مانند امروز که سایر بخش های حاکمیت هم صد درصد با 
این دولت همراه هستند تلاش دارند دستاورد های دولت 
را نشان دهند. ستاد سیاسی و رسانه ای دولت نیز به دلیل 
عدم در اختیار داشتن آمار و شاخص های عملکردی تأیید 
شده که برای افکار عمومی متقاعد کننده مجاب کننده 
باشد؛ به صورت غیرعلمی مبادرت به تولید داده ها و 
گزاره های آماری در برخی موارد مغایر با صحنه های 
واقعی زندگی مردم می کند. این موارد باعث تعرضات 
جدی برای توده مردم و کارشناسان و نخبگان می شود. 
کارشناسان و نخبگان که عمیق تر از سایر افراد جامعه 
تجربه و دانش دارند و در هر بخش با استفاده از ابزار های 
دقیق این گزاره های تبلیغی را در معرض سنجش قرار 
می دهند. بنابراین می توان ناصحانه به آقای رئیس جمهور 
و هواداران ایشان یاد آوری کرد که در انتقال پیام و مواجهه 
با مخاطبان از ساز و کار های علمی واقع بینانه دقیق استفاده 
کنند. بهتر است  ارائه شاخص ها و آمار های عملکردی حوزه 
اقتصاد کلان وخرد، سیاست های مالی، سیاست های پولی 
و بخش های تولید و سایر شاخه ها را به بدنه و به وزرای 

دولت محول کنند. 

  سیدحسن رسولی
فعال سیاسی

علی اصغر زرگر
تحلیلگر مسائل بین الملل

 
آرمان ملی: سخنگوی دولت با اشاره به در 
پیش رو بودن مراسم اربعین اظهار کرد: بعد 
از فروکش کردن کرونا پیش بینی این است 
که حجم مشارکت مردم به عدد بالایی برسد 
و تا میزان پنج میلیون نفر هم تخمین زده 
شده است. در حالی که در سال گذشته به 
دلیل کرونا این میزان ۱۰۰ هزار نفر بود. علی 
بهادری جهرمی گفت: هم در کشور خودمان 
و هم در کشور میزبان که عراق باشد باید یک 
هم افزایی جدی صورت گیرد که در همین 
راستا دولت سعی کرده زیرساخت های کشور 
را برای این امر فراهم کند. ۱۰ فرودگاه در کشور 
برای این سفر آماده شده است و برای تسهیل 
تردد، شش مرز زمینی وجود دارد و راه آهن 
نیز در خدمت تسهیل مقدمات این سفر است. 
وی افزود:  ویزا برای این سفر حذف و شرایط 
این سفر تسهیل شده است که مقوم امکان 
حضور در این حماسه است. تسهیلات پنج 
میلیون تومانی برای سرپرست های خانوار و 
سه میلیون تومانی برای زوار انفرادی در نظر 
گرفته شده است که به صورت صددرصد برخط 
و بدون ضامن قابلیت دریافت دارد. سخنگوی 
دولت تاکید کرد: برای رفع مشکلات ارتباط، 
تقویت آنتن دهی در مرزها صورت گرفته است 
و یک بالن از هفته آینده برای ارائه اینترنت 

رایگان در مرز استقرار می یابد. همچنین اینترنت 
وای فای رایگان نیز در برخی موکب ها در مسیر 
راهپیمایی در نظر گرفته شده است تا به زوار 
خدمات دهد. بهادری جهرمی عنوان کرد: یکی 
از شرکت ها امکان اشتراک گذاری وسیله نقلیه 
را برای زائران فراهم کرده اند تا از طریق این 
سامانه باهم قرارهای مشترکی در رفت و برگشت 
به مرز داشته باشند. این امکان برای اسنپ، 
تپسی و ماکسیم هم فراهم شده است. خدمات 
پزشکی آنلاین برای زوار نیز فراهم خواهد شد. 
سخنگوی دولت درباره وضعیت ساخت راه آهن 
رشت -  آستارا اظهار کرد: یکی از سیاست های 
جدی دولت فعال کردن مسیرهای تجاری شرق 
و غرب است و برخی از مسیرهای غیرفعال یا 
مسیرهایی که چندان مورد استفاده نبودند، 
فعال شده اند. مسیر رشت آستارا ۴۰ کیلومترش 
اجرا شده و بقیه مسیر هم در حال انجام مقدماتر 
برای اجراست. بهادری جهرمی درباره وضعیت 
سلامت رستم قاسمی اظهار کرد: وزیر راه به 
دلیل ضربه ای که در جریان حادثه ای در منزل 
به کمر وی وارد شده بود، بستری شد و تزریقی 
هم به ستون فقرات داشت. اما وضعیت سلامت 
خوبی دارد و از شنبه به وزارتخانه خواهند رفت. 
هرچند در دوران بستری هم پیگیر کارهای 
وزارتخانه بودند. سخنگوی دولت درباره موضع 

دولت درباره پرونده قاسم مکارم شیرازی، تصریح 
کرد: رئیس جمهوری پیش از این اعلام کرد که 
دولت خط قرمزی برای مقابله با فساد ندارد و 
یکی از برنامه های دولت این بوده است که اولویت 
خود را به پیشگیری از فساد اختصاص دهد. وی 
ادامه داد: ما تاکید داریم که مسیر مبارزه با فساد 
را به خود قوه مجریه بیاوریم تا نتیجه مطلوب 
حاصل شود. یعنی جلوی بروز فساد را از خود 
دولت آغاز کنیم. بهادری جهرمی بیان کرد: : 
آقای رئیس جمهوری هم تاکید کردند که تاکنون 
بسیاری از اقدامات در این زمینه انجام شده 
است، اما اعلام نشده است. این اقدامات هم از 
سوی خود نهادهای درون دولت بوده است یعنی 
هم دفتر بازرسی رئیس جمهوری و هم وزارت 
اطلاعات که البته با نهادهای نظارتی خارج از 
دولت و دولت هم همکاری دارند. رئیس شورای 
اطلاع رسانی دولت درباره روند مذاکرات اظهار 
کرد: گفت وگوها در خصوص توافق ادامه دارد و 
طرف مقابل هم باید از زیاده خواهی دست بردارد 
چراکه مسیر سازنده ای طی شده است. بهادری 
جهرمی عنوان کرد: چهار موضوع در توافق دنبال 
شده که شامل تضمین ها و راستی آزمایی، رفع 
تحریم ها  و بسته شدن ادعاهای سیاسی در مورد 
مسائل پادمانی است و جمهوری اسلامی ایران 

گفت وگوها را ترک نکرده و نخواهد کرد.  

سخنگوی دولت خبر داد:

ایران گفت وگوها را  ترک  نکرده و نخواهد کرد
  همکاری دفتر بازرسی ریاست جمهوری  و  وزارت اطلاعات در  برخورد با مدیران فاسد 

 ایران خلأها و ابهامات را 
نخواهد پذیرفت

کننده  مذاکره  تیم  مشاور 
ایران در مذاکرات وین تاکید 
کرد: ایران خلأها و ابهامات را 
نخواهد پذیرفت. محمد مرندی 
در توییتی نوشت: بورل متحد 
ایالات متحده است و فراموش 
می کند که دلیل این مذاکرات 
و  غرب  توسط  برجام  نقض 
تحریم های فشار حداکثری است 
که شهروندان ایرانی را هدف قرار 
می دهد حتی در شرایطی که 
ایران به طور کامل به آن پایبند 
بوده است. ایران خلأها و ابهامات 
را نخواهد پذیرفت. ایالات متحده 
هزینه هایی را بر اتحادیه اروپا 

تحمیل می کند.

  ۲هزار گردان سایبری
 فعال داریم

 فرمانده سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی گفت: امروز تصمیمات 
سیاسی در ایران اسلامی، نقشی 
تعیین کننده در انتخابات آمریکا 
دارد و سرنوشت کاخ سفید از 
حسینیه امام خمینی)ره( تاثیر 
می پذیرد. سردار سلامی افزود: ما 
۲ هزار گردان سایبری سازماندهی 
شده و فعال داریم و وضعیت از 
نظر محتوا، عملیات و زیرساخت 
بهتر شده است. اگر شبکه ملی 
اطلاعات راه اندازی شود مقدار 
زیادی از تأثیرات دشمن کاسته 
داد:  ادامه  وی  شد.  خواهد 
برنامه های مختلفی مثل استفاده 
از پیام رسان های داخلی و موتور 
جست وجو در حال انجام است، 
که دولت قبلی اعتقادی به تولید 
محتوا و زیرساخت در این زمینه 
نداشت و حتی یکی از موسسات ما 
را، که به دنبال استقلال در فضای 
مجازی بود، ۵۰۰ میلیارد تومان 

جریمه کرد. 

زائران کاملا هوشیار باشند

خبرگان  مجلس  رئیس   
رهبری گفت: بر همه زوار لازم 
است هوشیاری کامل در برابر 
رژیم  و  آمریکایی  توطئه های 
صهیونیستی داشته باشند و اجازه 
ندهند برخی اختلافات سیاسی و 
مسائل حاشیه ای به این مراسم 
عظیم که عامل وحدت شیعیان 
است ضربه ای وارد کند. آیت ا... 
احمد جنتی با اشاره به اقدامات 
دشمنان انقلاب اسلامی در طول 
چهار دهه گذشته، گفت: در طول 
این چهل سال با جنگ، تحریم، 
ترور دانشمندان هسته ای، فتنه 
۸۸ و تهاجم فرهنگی و بحران ها 
و حوادث مختلفی مواجه بودیم 
که هرکدام برای از میان بردن 
یک جامعه کافی بود، اما به برکت 
ولایت فقیه از همه آن ها گذشتیم 
 .. . آیت ا حکیمانه  مدیریت  و 
خامنه ای بوده است که ما را از 
تمامی فتنه ها و بحران ها نجات 
داده است. رئیس مجلس خبرگان 
رهبری در پایان تصریح کرد: اگر 
در ۱۵ سال گذشته به توصیه های 
اقتصادی رهبری انقلاب توجه 
می شد، حتماً وضع متفاوت بود. 
ما باید به این باور برسیم که 
ولایت فقیه چیز جدیدی نیست و 
استمرار ولایت پیامبر)ص( و ائمه 

اطهار است.

رئیس قوه  قضائیه: 

سرقت های زیر 20 میلیون تومان هم قابل پیگیری و رسیدگی است


